
1. Až do brigády v hotelu Hilton se Markovi dařilo dobře. Docházku do Domu Šance měl stoprocentní, naše rady poslouchal, 
ale místo toho, aby stálý příjem využil ke svému růstu, začal jej pod tlakem „hodných kamarádů“ zneužívat. Teď žije 
trochu na hraně, ale i díky zkušenostem z pracovní terapie dodnes pracuje (ač ne v hotelu Hilton) a uvidíme, zda a jak 
svoje dětinské nastavení přežije a dospěje. 2. Lucka to měla na hraně v minulosti. Dokonce nám jednou z pracovní terapie 
z Domu Šance ostentativně odešla s tím, že už naši pomoc nepotřebuje, ale pak se rychle vrátila a vše se obrátilo k lepšímu. 
Dnes pracuje, bydlí a žije hezký život, jak nám sdělila. Občas, protože pracuje kousek od streetworkcentra, dostane i něco 
dobrého k snědku, a to pak volá a děkuje, že si pochutnala. 3. Andrej patří mezi ty malé zázraky, jichž jsme mohli být 
součástí. Před lety kvůli němu volali z Domu na půl cesty, že si s ním neumějí poradit. Asi to chtělo „chlapskou ruku“ 
a László zafungoval jako tatínek a průvodce do normálního života. Všem říká, ať nezůstávají v životě sami. Letos nás navíc 
Andrej překvapil, neboť se ukázalo, že je rodinný typ. Oženil se. 

1. Že se Mirek vymaní ze života na ulici, od dětství zatíženého závislostí na drogách, bylo vlastně málo pravděpodobné, ale 
stalo se. Opakované ztracené a nalezené šance a trpělivost na cestě za poznáváním hodnot jej dovedly k dlouhodobé práci 
i ke stabilnímu bydlení. Mirek patří mezi malé zázraky, jichž jsme mohli být součástí. 2. Než jsme Honzovi začali pomáhat, 
spával v parku na Letné. Oproti Mirkovi to pomáhání šlo vlastně v klidu až na to, že díky nízkému sebevědomí se bál 
práce v hotelu Hilton, a netroufal si ani na práci uvaděče v Obecním domě, kam jsme se jej snažili nasměrovat. Potřeboval 
větší motivaci než jen pomoci sám sobě… a pak zasáhla láska:) Najednou začal v životě normálně fungovat a před pár lety 
nám oznámil, že je z něho tatínek. 3. S Karlem to byl doslova překážkový maraton. Vytouženou příležitost v hotelu Hilton 
nezvládl a zkazil vše, jak jenom mohl, ale víte co? Všechno zlé je po něco dobré a sám si nakonec řekl, že to, co tenkrát 
zažil a co následovalo… už prožít nechce, a proto další příležitost už dokázal využít. Dnes pracuje, bydlí a víme, že je 
spokojený. 4. O Mirkovi jsme Vám už párkrát psali. Jeho život, to je takové nahoru dolů hledání sebe sama. V posledních 
měsících se mu daří. Podpořili jsme ho v myšlence užitečné brigády – sbírá po Praze použité stříkačky. Dostal od nás boty, 
protože se při takové práci dost nachodí, a před výplatou mu pomáháme, aby přežil. Teď je nahoře… tak uvidíme, co bude 
následovat. Vymyslel, že bychom mu mohli zařídit u jeho zaměstnavatele další brigádu, ale to už jsme nechali na něm, aby 
se učil prosazovat se v životě sám. 

Moc děkujeme za Vaši laskavou podporu a pomoc, vážená paní, vážený pane. 

V srpnovém dopise se s nostalgií a rádi vracíme ke klientům, kteří prošli naší pracovní terapií v Domě 
Šance, a spolu s Vámi se nám tak podařilo ovlivnit jejich životy k lepšímu. Za těch 29 let je jich tolik, 
že se do dopisu asi zdaleka nemohou vejít. Někteří klienti vyžadují více času a jiným stačí méně. 
Třeba Libor. Měl touhu se z bídy ulice vyprostit a osamostatnit se, ale místo toho skončil ve vězení. 
Z výkonu trestu jej poslali prakticky bez koruny, ale na měsíc a půl jsme mu zaplatili bydlení (do 
první výplaty), pomohli jsme mu s jídlem, naslouchali mu, odpovídali na dotazy…  a od té doby svůj 
život zvládá bez pomoci, pracuje a bydlí, jak se nám chlubí, když se občas zastaví.

      László Sümegh 
       předseda

Poslání Projektu Šance pro české „děti ulice“ pokračuje, vážená paní, vážený pane, a pokud by bylo ve Vašich možnostech 
podpořit nás, 

prosíme Vás o pomoc.  

Za Projekt Šance Vás srdečně zdraví 



Od září 2024 poběží na aukčním portálu Livebid.cz další ročník naší charitativní aukce

UMĚLCI „DĚTEM ULICE“ 2024

Nákupem uměleckého díla můžete udělat nejen dobrý skutek,  
ale i radost sobě nebo svým přátelům…  

Charitativní aukce bývají pestré, ale dovolíme si tvrdit, že naše aukce je jednou z nejhezčích, protože je postavena 
na osobním a přátelském kontaktu s umělci, kteří věří v dobrou vůli lidí – tak jako i my v Projektu Šance.  

Dokonce je někdy možné, že si dar do aukce smíme při setkání s umělcem v ateliéru vybrat :) 

Více informací bude od září na www.AukceSance.cz, tel. 721 270 250 nebo e-mail info@sance.info  


